
Jednání Školské rady Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 
dne 22. 02. 2023 

Místo jednání: Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 – ředitelna 
 
Přítomni: Mgr. Simona Luftová 

Petr Halada 
  Mgr. Václav Havlíček 
                  Mgr. et. Mgr. Jan Charvát Ph.D. 
  Anežka Vojáčková 
   
Hosté:  Mgr. Iva Kadeřábková 
   
 
Program jednání: schválen bez připomínek 

1) slučování gymnázií – přijímací řízení, maturity 

- Mgr. Iva Kadeřábková: slučování gymnázií probíhá dle vyjádření kraje na vysoké úrovni, obě 

pracoviště spolupracují, od roku 23/24 spojené akce, například lyžařské kurzy 

- došlo k vyřešení otázky úvazků pedagogů pro další školní rok, vybraným pedagogům s jednoletou 

smlouvou nebude úvazek prodloužen, odchází lektor anglického jazyka 

- nikdo z pedagogických pracovníků se smlouvou na dobu neurčitou nemusel být propuštěn, nový 

nábor za pí Kalíkovou, aprobace němčina/dějepis 

- na detašovaném pracovišti dochází k postupnému uvolňování prostor 

Přijímací řízení je shodné s loňským rokem 

- 4leté obory – 3 třídy 
- osmiletý obor – 1 třída 
- přijímací řízení je organizováno na pracovišti Legionářů 

- třída živé jazyky 4letého oboru je přijímána na detašované pracoviště 

- Petr Halada vznesl dotaz na umožnění nahlédnutí do počtů přihlášek, žádosti bude vyhověno 

dodatečně 

Kapacitní hledisko budovy školy je řešeno, probíhají dvě žádosti na renovaci a transformaci učeben  

- jedná se o proměnu sborovny na další učebnu, sborovnu nahradí hudební sál  

- dále dojde k renovaci učebny v pasáži ke školnímu hřišti  

- tyto žádosti jsou přislíbené a schválené 

- rovněž je zažádána částka 4 000 000 Kč na renovaci prostor nad školní jídelnou a jejich úprava na 

nové odborné učebny 

- Petr Halada vznesl otázku na kapacitu školního stravování. Kapacita by i po kompletním sloučení 

měla být dostatečná. 

 



Maturity  

- zástupce Pavel Karnet vyžadoval úpravu termínů maturit, vše je v současné době domluvené dle 

dohody všech zainteresovaných 

- předsedové maturitních komisí jsou známí 

- paní ředitelka Mgr. Iva Kadeřábková dále popisuje návrh školního parlamentu na posunutí 

hodnocení nematuritních předmětů pro závěrečné ročníky, parlamentem je navrhován koncept 

uzavření známek do března, od března režim maturitních předmětů, možnost byla probírána 

a její aplikace bude posouzena pro příští školní rok. Mgr. Simona Luftová vznesla dotaz na možný 

vliv na úvazky pedagogů; to by bylo předmětem dalšího jednání. Dle Anežky Vojáčkové jsou již 

dnes z její osobní zkušenosti v předmětech rozdíly pro maturanty a nematurující z hlediska 

požadovaného množství znalostí. 

2)  Národní plán obnovy, školní psycholog 

Národní plán obnovy: na škole je 14 doučujících pedagogů 

- školní psycholog byl finančně nákladný, od nového roku je školní psycholog hrazen ze šablon 

- školní psycholog pracuje každé pondělí od 8 do 16 

- školní psycholog bude mít přednášky pro všechny pedagogy gymnázia, termíny 3. a 11. 4. 2023 

- může se k němu objednat každý žák i pedagog, je o něj velký zájem 

- šablony jsou dále zaměřeny na formativní hodnocení 

- proběhla schůzka výchovného střediska zaměřená na diskuzi o informovanosti třídních učitelů o 

problémech žáků 

- Mgr. Václav Havlíček z pozice třídního učitele vyzdvihuje spokojenost žáků s prací školního 

psychologa 

- paní ředitelka Mgr. Iva Kadeřábková popisuje přínos školního psychologa a jeho roli v řešení 

problémů u žáků: problémy se sebepojetím, strach ze špatného prospěchu atd. 

- Mgr. Simona Luftová hodnotí psychologa jako velký benefit pro školu. Z její osobní zkušenosti 

jedná profesionálně 

- zaměstnanost a potřeba školního psychologa je dána dobou, která generuje velkou psychickou 

zátěž na adolescenty 

- Anežka Vojáčková: je skvělé, že lze přijít na jednorázovou návštěvu, poradit se v náročné životní 

situaci 

- veškeré konzultace jsou diskrétní, koncept a umístění pracoviště školního psychologa je vybráno 

s důrazem na anonymitu žáků 

3) lex Ukrajina 

- do školy dochází žák a žákyně, oba jsou motivovaní, usilují o zapojení do třídního kolektivu a o 

řádnou klasifikaci 

- pomáhá jim třídní kolektiv, viz příklad lyžařského kurzu (sponzorování lyžařské výbavy a kurzu 

spolužáky) 

- přihlašuje se řada nových ukrajinských žáků, podmínkou pro přijetí bude splnění stanovených 

podmínek  



- Mgr. Václav Havlíček hodnotí žákyni ve 3. C, která je dle jeho slov schopna splnit všechny na ni 

kladené požadavky a aktivně si doučuje veškeré potřebné znalosti 

- Petr Halada popsal svoji zkušenost, kdy se cizí děti více snaží učit a doplňovat si znalosti 

4) zprávy z žákovského parlamentu 

- Anežka Vojáčková: nově zaštiťuje parlament Matěj Hora (žák kvarty),  

- dle jejího mínění je důležité ve vyšší míře prezentovat činnosti školního parlamentu 

- na detašovaném pracovišti dle průzkumu není dostatečná informovanost o fungování školního 

parlamentu a školské rady 

- poslední setkání parlamentu bylo společné pro obě pracoviště, dle ukazatelů lze očekávat 

zlepšení fungovaní parlamentu v dlouhodobém horizontu 

5) náslechy zástupců zřizovatele ve vyučovacích hodinách 

- budou dohodnuty termíny a vyučující, v jejichž hodinách proběhnou náslechy zástupců 

zřizovatele 

6) akce školy – Samet na školách, Pečeme dobro... 

- 31. ledna proběhla akce Pečeme dobro organizovaná studentkou septimy Magdalénou 

Studenou, akce vzbudila velký ohlas, žáci nižších ročníků osmiletého gymnázia napekli sladké i 

slané zákusky pro zbytek školy, žáci dohromady vybrali 26 213 Kč. Částku darují neziskovým a 

charitativním organizacím, které si každá třída sama zvolí 

- akce Festival svobody: přibližuje průběh sametové revoluce, demokracii, v rámci akce vznikla 

i sametová kavárna ve školním klubu, je třeba vyzdvihnout velký přesah akce k rozvoji 

kompetencí žáků 

- 24. února proběhne akce Staň se diplomatem  

- 29. března proběhne školní akademie 

- 14. dubna 10:00 proběhne přednáška profesora Martina Hilského  

7) projekty – Erasmus+, program AFS, výměnné pobyty 

- Program AFS: výměnné pobyty studentů, na naší škole žákyně z Guatemaly 

- Erasmus+ se těší velkému zájmu žáků, minulý školní rok byla naší školou organizována virtuální 

konference se spolupracujícími školami, tématem projektu byla fotografie a za výstupy nám byla 

udělena známka kvality (Quality Label). Letošní rok je ve znamení ekologie a znečištění vod. 

V březnu proběhne výjezd na německý ostrov Helgoland, kde budou žáci zkoumat vzorky půd a 

jejich znečištění mikroplasty. 

  



8) volba zástupce nezletilých studentů 

- volba proběhne v dubnu na rodičovských schůzkách  

- známí kandidáti: Barášek, Nová, Mosler 

9) diskuse 

Mgr. Simona Luftová vznesla dotaz k dopadu odchodu lektora anglického jazyka na výuku anglického 

jazyka. Tento problém dle paní ředitelky Mgr. Ivy Kadeřábkové bohužel vychází ze slučování gymnázií a 

redukce úvazků, kdy nelze někoho s úvazkem na dobu neurčitou vyhodit a nabrat za něj nového 

pedagoga pro stejný předmět (výpověď je možná pouze z důvodu nadbytečnosti) 

Mgr. Simona Luftová v diskuzi dále nadnesla otázku k využívání umělé inteligence žáky. Dnes jsou 

populární textové i obrazové generátory informací, které na dotaz generují požadovaná data. 

Propracovanost jejich odpovědí generuje nové výzvy v přístupu k zadávání seminárních prací a 

zpracovávání informací žáky. Pro zájemce: https://www.osel.cz/12685-umele-inteligence-tvori-

presvedcive-abstrakty-vedeckych-clanku.html 

 

Všechny body programu byly probrány. 

 

Termín dalšího setkání školské rady: 13. 6. 2023, 14:30 

 

 

Zapsal dne 22. 02. 2023 

Jan Charvát 

 

zápis ověřil  

Václav Havlíček 

 

 

 

 

 

 


